
Lidt om Vejen Pensionistforenings historie. 

1940 – 2020 
Det første I læser, er fra Vejen Pensionistforenings flotte 50 års jubilæumshæfte, som har været til stor hjælp. 

 

Når man skal skrive om Vejen Pensionistforening, må man naturligvis 

begynde ved begyndelsen. Og Hvornår er så begyndelsen? 

De gamle protokoller er væk, og de pensionister der var med fra starten, er alle sammen døde og kan 

ikke fortælle noget. 

Derfor må denne første historie bygges op på formodninger og samtaler med ældre pensionister, og dels 

på egne erfaringer. 

Foreningens første navn var: Selskabelig Forening for Vejen og Omegn. 

Navnet ændredes senere til: Vejen Folke – og Invalidepensionistforening, og nu hedder den Vejen 

Pensionistforening. 

Den første spæde begyndelse opstod i 1938, da en del ældre i Vejen ønskede at danne en forening. I 

foråret 1939 var der valgt en bestyrelse på fem medlemmer: 

Formand Klaus Schlünssen. 

Kasserer Th. Hansen. 

Sekretær Carlo Schulz. 

Bestyrelsesmedlem Jacob Jacobsen. 

Bestyrelsesmedlem Jørgen Nielsen. 

I sommeren 1939 var der arrangeret sommerstævne i Vejen Anlæg, med provst Lindegaard som taler. 

Der var også lidt underholdning. En monolog blev læst op, der var solosang og der blev sagt, at ”Gandhi” 

ville komme til stede; og han kom også. Det var Charles Schmidt i bar skjorte og bare fødder og en ged 

i snor. 

Stævnet blev dog ikke den succes, man havde håbet på. Der var kun mødt ca. 50 pensionister. Om 

foreningens virke, foreligger der ikke noget, da protokollen jo er væk. Men det syntes dog som om, at H. 

P. Hansen er valgt som formand den 20. oktober 1940. Han satte system i tingene, og det er dette år, 

som foreningen nu regner med som stiftelsesåret. 

I oktober 1949 blev der ganske vist holdt stiftelsesfest, og det har helt sikkert været 10 års fest. I 

krigsårene har foreningen nok ligget stille. Der var jo udgangsforbud og rationering, og især kaffemærker 

kneb det med. Og det er jo ikke let at holde møde, når man ikke kan få kaffe. Måske har der været holdt 

møder om eftermiddagen. På grund af mørklægningen og udgangsforbuddet, har der ikke været noget 

om aftenen. Efter krigen er foreningen så livet op igen. Formand H. P. Hansen var jo meget socialt 



interesseret, og da han var medlem af det daværende sogneråd, har han sikkert også arbejdet for bedre 

kår for pensionister. 

Bestyrelsesmøder blev afholdt privat hos det enkelte bestyrelsesmedlem, og dette medlem var vært med 

kaffe. At det har været småt, også for den enkelte pensionist, kan ses af at et møde hos H. P. Hansen 

resulterede i, at H. P. Hansen på grund af sygdom, bevilgedes 10 kr. til hjælp til kaffen. 

20. oktober 1965 har foreningen eksisteret i 25 år. 

Selv om møderne i mange år blev holdt hjemme hos bestyrelsen, blev generalforsamling den gang 

afholdt på ”Bygningen” eller ”Villys Konditori”, ”Solhjem”, ”Merci”, Banko på ”Gæstgivergården”. 

Den 13-01-1986 blev Knudepunktet indviet. Der har vi holdt alle vore arrangementer siden, og der hører 

vi hjemme. Vores bestyrelsesmøder holdes hos S.I.D. Mindevej 6600 Vejen. 

Sommerfesten blev afholdt første gang 31.juli 1987 og blev en stor succes. Der har i årene, der er gået, 

været holdt mange gode fester med meget forskellig musik og underholdning. 

I 1990 har foreningen eksisteret i 50 år. Festen afholdes i Vejenhallen og der er lavet en video over 

festen, som viser festens højdepunkter. 

I 2003 investeres 8.700 i en bankomaskine. Der laves en konkurrence om at lave et logo for Vejen 

Pensionistforening. Der kommer 9 forslag, og et udvalg bestående af Tove Gæmelke, Sinne Hansen og 

Anne Heiredal, vælger forslaget fra Jytte Hauge Larsen, og hun modtager præmien på kr. 1.000,-. 

Logoet: 

 

I 2004 donerer foreningen kr. 10.000, -  til renovering af borde på Knudepunktet. 

I 2005 opretter foreningen en hjemmeside. 

 

 

Lidt om kontingent og medlemstal. 

Vi har læst i to gamle protokoller, som vi er i besiddelse af, som går fra 1966 og frem til 1997. 

Vi er også i det tidsrum medlem af ”Den jyske sammenslutning af Pensionister” frem til Vejen 

Pensionistforenings ekstra ordinære generalforsamling den 20. marts 1992. Udmeldingen skete så den 

1. april 1992, hvor man enstemmigt vedtog at melde os ud. 

1966. Det var året hvor der blev vedtaget opkrævning af kontingent 1 gang årligt, i stedet for halvårligt. 

1968. Der er 382 medlemmer og 12 æresmedlemmer. 

1969. Først her kan vi se hvad kontingentet er. Den 9. oktober 1969 stiger kontingentet fra kr. 5,- til kr.        

7,-. Bladet stiger til kr. 4,-. 

1972. Den 21. april 1972 vedtages at ældre på plejehjem betaler kr. 2,- i kontingent. Bladet gratis. 

 



1974. Den 18. oktober 1974 stiger kontingentet fra kr. 7,- til kr. 10,- årligt. 

1975. Den 18. april fritages beboere på plejehjem for at betale kontingent. 

1976. Der er 338 medlemmer og 3 æresmedlemmer, 30 på plejehjem og 38 støttemedlemmer. 

1977. Der er 362 medlemmer og 2 æresmedlemmer, 27 på plejehjem. 

1978. Der er 356 medlemmer og 2 æresmedlemmer, 20 på plejehjem. 

1979. Den 19. januar1979 stiger kontingentet fra kr. 10,- til kr. 15,- årligt. Bladet stiger fra kr. 8,- til kr. 

10,- årligt. Der er 352 medlemmer og 22 på plejehjem 

1983. Den 21. januar 1983 stiger kontingentet fra kr. 15,- til kr. 20,- årligt. 

1985. Der er 416 medlemmer og 18 på plejehjem. 

1986. Den 17. januar 1986 stiger kontingentet fra kr. 20,- til kr. 25,- årligt. 

1989. Der er ca. 700 medlemmer. 

1991. Den 18. januar 1991 stiger kontingentet fra kr. 25,- til kr. 30,- årligt. 

1992, 1995, 1996 og 2002. Der er ca. 900 medlemmer 

2002. Den 25. november 2002 stiger kontingentet fra kr. 30,- til kr. 40,- årligt. 

2004. Der var 1005 medlemmer og 1 æresmedlem. 

2006. Der var 980 medlemmer og 2 æresmedlemmer, og kontingentet stiger fra 40 til 50 kroner. 

2007. Videoen fra 50 års jubilæumsfesten overspilles til DVD. 

2008. Suppleanter deltager i møderne på lige fod med resten af bestyrelsen, dog uden stemmeret. 

2009. Medlemstallet er stadig ca. 980. Foreningen får CVR nummer og Digital Signatur, og der       

investeres i printer til formand og sekretær. 

2010. Der afholdes 70 års jubilæumsfest i Vejen Idrætscenter med 237 deltagere. Der investeres i en 

skabsfryser, som står i kælderen på Knudepunktet. 

2012. Medlemstallet er igen på 1000. 

2015. Medlemstallet er på 960. Der afholdes 75 års jubilæumsfest i Troldesalen med 200 deltagere. 

2016. Medlemstallet er på 947. Bestyrelsesmøderne flytter fra 3F til Huset i Østergade. 

2017. Det bliver gratis at afholde møder på Knudepunktet. Sidste år opsagde vi støtte til Børnefonden, 

og fremover gives kr. 3000,- til Julemærkehjemmet i Kollund. 

2018. Medlemstallet er på 914. Vi opretter e-mail konto vejen.pensionistforening@gmail.com. Da 

medlemstallet er vigende, og det samme for Vejen Senior Club, besluttes på årets generalforsamling, 

en sammenlægning af de to foreninger, og fortsætter som Vejen Pensionistforening. 

2019. Ved generalforsamlingen er medlemstallet på 1013. Vi sponserede 12 plastborde som erstatning 

for de tunge træborde. Knudepunktet købte yderligere 12 borde.  

mailto:vejen.pensionistforening@gmail.com


2020. Coronaen gjorde sit indtog den 11.  marts, og satte sit præg på antal arrangementer. Medlemstallet 

blev reduceret til 971 medlemmer. På generalforsamlingen blev det vedtaget, at medlemmer der fylder 

90 år, fremover bliver kontingentfri. Der er 38 medlemmer over 90 år. Vi måtte aflyse den planlagte 80 

års fødselsdagsfest. Vi får lavet en ny hjemmeside på www.vejenpensionist.dk som er nemmere at 

arbejde med. Vi begynder at indsamle mailadresser, med henblik på at udsende nyhedsbreve. 

2021. Coronaen fortsætter og vi har 35 afdøde medlemmer, og medlemstallet er på 889. Da det er svært 

at få kontanter i bankerne, indfører vi til bankospil, en betalingsseddel og betaling ved én kasse. Da det 

er svært at finde bestyrelsesmedlemmer, har vi lavet en aftale med Vejen Gardens Venner at de, mod 

et honorer, opstiller borde og stole ved arrangementer samt retablerer igen.  

2022. Corona er nu en del af hverdagen, og vi er 852 medlemmer, deraf 42 over 90 år. Vejen Gardens 

venner har stoppet samarbejdet, og vi har i stedet lavet aftale med Vejen Basket. Vi har fået penge af 

Velux Fonden, til indkøb af ny laserprinter. Det er gået meget tilbage med spillere til bowling. Hvor vi før 

spillede to timer på ti baner, spiller vi nu ”kun” en time på 4 – 5 baner. 

2023. Medlemstallet er steget til 857 medlemmer, og der er stadig 42 over 90 år. Vi har i år deltaget i to 

arrangementer ”Open by Night” med stor tilfredshed. Vi fik tilskud fra Kulturelt Samråd i Vejen Kommune, 

til et arrangement i Askov Kirke med Gårdsangerne fra Thy. 

2024. Vi har opgraderet vort program til 16 sider, og det gælder for hele 2024. Kontingentet er steget fra 

50 kroner til 75 kroner for et år. 

http://www.vejenpensionist.dk/

